

**MANFAATKEUN APLIKASI *WHATSAPP GROUP* (WAG) SALAKU  
MÉDIA PANGAJARAN JARAK JAUH (PJJ) DI SISWA KELAS IV SDN  
KENCANA INDAH II.**

*(Panalungtikan Déskriptif Kualitatif)*

**Ku  
OKTIVIA INDIRA NURCAHYANTI  
NPM 185060028**

**ABSTRAK**

Ieu panalungtikan miboga tujuan pikeun ngadéskripsikeun pamakéan Aplikasi *WhatsApp Group* salaku Média Pangajaran Jarak Jauh Siswa Kelas IV SDN Kencana Indah II, hambatan-hambatan anu lumangsung dina ngagunakeun Aplikasi *WhatsApp Group* salaku Média Pangajaran Jarak Jauh Siswa Kelas IV SDN Kencana Indah II, jeung solusi anu dilaksanakeun pikeun ngungkulan éta kendala. Ieu panalungtikan ngagunakeun pamarekan deskriptif kalawan pamarekan kualitatif. Dina ieu panalungtikan, anu jadi subjék nyaéta Guru, Siswa, jeung Kolot Siswa Kelas IV. Data panalungtikan dikumpulkeun ngaliwatan obsérvasi, wawancara, angkét, jeung studi dokuméntasi. Hasil panalungtikan nuduhkeun yén guru geus ngagunakeun aplikasi *WhatsApp Group* salaku média pangajaran dina ngarojong kagiatan diajar jarak jauh ku cara ngamangpaatkeun rupa-rupa fitur nu aya saperti foto, vidéo, dokumén, telepon, jeung vidéo *call*. Gampangna dirasakeun ku ayana fitur *WhatsApp Group* sarta ogé gampang digunakeunana sarta bisa digunakeun ku rupa-rupa kelompok dina kagiatan diajar ngajar, hal ieu dirojong ku hasil kuesioner anu nétélakeun yén 55% réspodén satuju pisan kana éta gampangna ngagunakeun aplikasi *WhatsApp Group* salaku média pangajaran sareng 39% réspodén sanés satuju kana pernyataan éta. Saterusna dina impleméntasi ngagunakeun aplikasi *WhatsApp Group* salaku média pangajaran jarak jauh, aya sababaraha kendala, nyaéta gangguan sinyal, mémori *handphone* pinuh, kurangna interaksi, kasusah mikanyaho kaseriusan diajar siswa, kurangna motivasi siswa pikeun diajar, fasilitas pangrojong pangajaran *online*, jeung kasusah maham kana materi anu ditepikeun. Solusi pikeun ngungkulan sababaraha kendala anu dilakukeun ku guru nyaéta ngaminimalkeun sagala kendala, boh tina gangguan sinyal ku cara manjangkeun waktu nepikeun tugas, sangkan bahan ajar leuwih basajan jeung gampang kaharti, interaksi ku cara video *call* atawa interaksi tatap muka ka sakola saminggu sakali, jeung inovasi média séjénna sapertos *Google Classroom* jeung *Zoom Meeting* tapi ulah ninggalkeun kalungguhan utama ngagunakeun *WhatsApp Group*.

Kécap Konci: Grup *WhatsApp*, Média Pangajaran, Pangajaran Jarak Jauh.